关于参加第18届中国—东盟博览会、中国—东盟商务与投资峰会采访活动的通知

2021年是中国—东盟建立对话关系30周年，也是中国—东盟可持续发展合作年。第18届中国—东盟博览会和中国—东盟商务与投资峰会（以下分别简称东博会、峰会，统称“两会”）将于2021年9月10-13日在广西南宁举行。现将记者报名参加采访活动有关事项通知如下：

一、报名时间

从本通知发布之日至2021年9月3日。

二、食宿及交通安排

记者到南宁采访，往返交通食宿费用自理。会议期间，经确认后的记者入住由“两会”组委会推荐的酒店（邕州饭店，地址：广西南宁市民主路18号，邮政编码：530012，电话：0771-2101088，传真：0771-2835268）。

“两会”期间，组委会为记者在广西采访提供公共交通。

三、报名方式

1.“两会”组委会新闻宣传部负责接受内地、港澳台和国外记者报名，具体联系方式为：

内地媒体（含中央媒体、地方媒体）报名联系人：韦宏宁，电话：0771-5898487；传真：0771-5898387；手机：15578336633；邮件：gxxcbxwc@gxi.gov.cn（邮件请注明“东博会媒体报名”）。

台湾媒体报名联系人：许耀艺，电话：0771-5776152；传真：0771-5700626；手机：18077108648；邮件：twmtbm@163.com。

外国媒体和香港、澳门媒体报名联系人：廖平，电话：0771-5668524；传真：0771-5646759；手机：18577102875；邮件：gxpromo@163.com。

2.报名时请将《采访第18届中国—东盟博览会、中国—东盟商务与投资峰会回执表》、记者本人免冠彩色电子照片（JPG格式，240×320像素，50K以内）电邮至各组邮箱。

四、其他事项

根据“两会”新冠肺炎疫情防控工作需要，请报名参加本次采访的中外记者配合做好相关防控工作（详见附件2）。各组联系人将于2021年9月5日前联系报名记者，确认参会资格。

热烈欢迎中外记者前往广西南宁对会议进行采访报道。

附件：1.《采访第18届中国—东盟博览会、中国—东盟商务与投资峰会回执表》

2.新闻媒体疫情防控要求

3.核酸检测原则

4.“扫码抗疫情”小程序二维码

5.健康承诺书
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中国—东盟博览会

中国—东盟商务与投资峰会

2021年8月24日

附件1

采访第18届中国—东盟博览会、中国—东盟

商务与投资峰会回执表

单位名称：             （盖章）

	姓名
	
	性别
	
	职务
	

	证件类型
	
	证件号码
	

	工作单位
	
	E-mail
	

	电话
	
	手机
	

	抵达南宁航班号及日期、时间
	
	是否需接机
	是
	否

	
	
	
	
	

	是否需预订返程机票
	目的地
	日期及时间
	航班号

	
	
	
	

	其他
	


附件2
新闻媒体疫情防控要求

一、人员管理

（一）健康监测

1.所有参会媒体人员开幕前实施为期14天的自我健康监测，并按要求提交健康承诺书等核心信息；

2.注册“广西健康码”，绿码通行；

3.避免参加聚集性活动，落实“住宿点—工作地”闭环管理。外出乘坐交通工具正确佩戴口罩。

（二）防疫要求

1. 9月10日至9月13日期间，所有进入场馆的媒体人员需提交首次入场前3天内有效核酸检测阴性结果证明。在此基础上，参加开幕式的媒体人员进入开幕式场馆时，需提供开幕前1天内有效核酸检测阴性结果证明；

2. 原则上媒体人员参展参会前须完成全程新冠病毒疫苗接种；

3. 境外媒体临时入境人员、国内疫情中高风险地区的媒体人员不参加展会；

4. 凡进入场馆的人员必须按照要求做好自我防护，须全程正确佩戴口罩，勤洗手，并保持1米以上安全社交距离。

（三）证件发放

实行“一人一证”，证件由“两会”指挥中心统一发放，只限本人使用，不得转借他人。

二、物品管理

物品包括场馆内的媒体设备和媒体人员自带的媒体设备，主要包括电脑、投影仪、电子显示屏、音响、话筒、摄影器材等，做好清洁和消毒。

所有媒体设备在开展开会前需进行消毒，每日展会结束后须进行1次消毒，消毒要求如下：使用75%酒精或者物体表面消毒湿巾进行表面擦拭消毒，每次消毒完成应做好消毒记录表的登记工作，并由消毒工作人员签字。

媒体人员的设备由本人负责清洁消毒。

附件3
核酸检测原则

参会人员需在首次进入场馆时持3天内有效新冠病毒核酸检测阴性证明。

	采样日期
	最晚首次

入场日期
	
	报告日期（无采样日期）
	最晚首次

入场日期

	9月7日
	9月10日
	
	9月8日
	9月10日

	9月8日
	9月11日
	
	9月9日
	9月11日

	9月9日
	9月12日
	
	9月10日
	9月12日


注意事项:

1.一般情况下，核酸检测后24小时内将出具检验报告，上述“3天内有效的核酸检测证明”是以检测报告的“采样时间”为起始时间点计算。

2.若原定9月10日首次进馆，应出具9月7日有效核酸检测报告；后因故延后至9月11日首次进馆，则9月7日核酸检测报告将因超期而判定为“失效”。

附件4

“扫码抗疫情”小程序二维码

注册时间。所有参展参会人员建议至少于入场前 24 小时注册。

注册方式。通过微信或支付宝小程序搜索“广西健康码” 注册。
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微信扫描上面二维码注册、出示广西健康码

支付宝扫描上面二维码注册、出示广西健康码
附件5
健康承诺书
姓名：       性别：   年龄：   岁联系电话：            。
身份证号：                   工作单位：               。
本人已了解第18届中国—东盟博览会、中国—东盟商务与投资峰会（以下简称“两会”）新冠肺炎疫情防控要求，现承诺以下事项：

一、本人在“两会”首次入馆前已接受过新冠病毒核酸检测（采样日期：    年  月  日；报告日期：    年  月  日），检测结果为阴性。

二、在参展参会前已完成全程新冠病毒疫苗接种。

三、参展参会前14日内未接触过新冠肺炎确诊病例/疑似病例/已知无症状感染者。

四、参展参会前14日内无发热、乏力、干咳、气促等症状。

五、参展参会前14日内未到过境外及国内新冠疫情中高风险地区。

六、参会期间将做好自我防护，自觉配合体温测量。在“两会”期间如出现发热（≥37.3℃）、干咳等身体不适情况，自觉接受流行病学调查，并主动配合落实相关疫情防控措施。

七、在“两会”期间自觉遵守中华人民共和国和广西有关法律及传染病防控各项规定。

本人保证以上声明信息真实、准确、完整，如有承诺不实、隐瞒病史和接触史、故意压制症状、瞒报漏报健康情况、逃避防疫措施的，愿承担相应法律责任。

            本人签名：
承诺日期：2021年   月   日

Notice for Press Coverage of the 18th 

China-ASEAN Expo and the China-ASEAN Business and Investment Summit

2021 marks the 30th Anniversary of the Establishment of China-ASEAN Dialogue Relations and the China-ASEAN Year of Sustainable Development Cooperation. The 18th China-ASEAN Expo and China-ASEAN Business and Investment Summit (hereinafter referred to as “the 18th CAEXPO and CABIS”) is scheduled to be held in Nanning, Guangxi from September 10th to 13th in 2021. 

This notice is for the registration of press coverage of the 18th CAEXPO and CABIS activities. Details are as follows:

1. Registration Time

From the release date of this notice to September 3rd, 2021.
2. Accommodation and Transportation Arrangements

The transportation and accommodation expenses for press coverage in Nanning will be borne by the applicants. For the convenience of coverage, the applicants, upon approval, shall stay in the hotel recommended by the 18th CAEXPO and CABIS organizing committee (Yongzhou Hotel, Address: No. 18, Minzhu Road, Nanning, Guangxi, China, ZIP Code: 530012, Tel: +86-771-2101088, Fax: +86-771-2835268 ).

During the 18th CAEXPO and CABIS, the organizing committee will provide free transportation between Yongzhou Hotel and related venues.

3. Requirements of Application

A. Fill in the “Press Coverage Application Form of the 18th CAEXPO and CABIS”.
B. An identification photo in color (JPG, 240x320 pixels, within 50K).
C. Email the above-mentioned information to gxpromo@163.com

For international, Hong Kong and Macao journalists, please contact:

Tel: +86-771-5668524

Fax: +86-771-5646759

Mobile: +86-18577102875

Email: gxpromo@163.com

4. Other Matters

According to COVID-19 containment and response protocols, please follow the prevention and control procedures for media (Attachment 2).

Warm welcome to Nanning of Guangxi for the coverage of the 18th CAEXPO and CABIS.

Attachment: 1. Application Form for Press Coverage of the 18th CAEXPO and CABIS

           2. Prevention and Control Procedures for Media

           3. Covid-19 PCR Test Procedures

           4. Scan the QR Code and Get Access to Preventing Covid-19 Mini-Program

5. Health Declaration Form

         Organizing Committee of  

China-ASEAN Expo and 
China-ASEAN Business and Investment Summit

Attachment 1

Application Form for Press Coverage of the 18th CAEXPO and CABIS

Name of Company/Organization：             （Seal）

	Name
	
	Gender
	
	Position
	

	Type of ID
	
	ID Number
	

	Company

/Organization
	
	E-mail
	

	Telephone

Number
	
	Mobile

Phone Number
	

	Arrival Flight /Date/Time
	
	Airport Pick-up
	Yes
	No

	
	
	
	
	

	Return Ticket Booking Service
	Destination
	Date and Time
	Flight Number

	
	
	
	

	Specific Needs
	


Attachment 2

Prevention and Control Procedures for Media
Procedures for Personnel

Health Monitoring 

All media personnel should carry out self-health monitoring for 14 days before the opening ceremony, submit a health declaration and other information as required. All media personnel should get registered for "Guangxi health code" and only green code can ensure normal travelling. Avoid group activities and follow a seamless and hermetic management process between accommodation and work places. Wear a mask correctly in public places.

(2) Covid-19 Containment Protocols 

a. From September 10th to 13th, all media personnel shall submit a valid Covid-19 PCR test negative report within 3 days before the first entry to the venue. On this basis, all media personnel should also submit a valid Covid-19 PCR test negative report within 1 day before entering the venue for the Opening Ceremony of the 18th CAEXPO and CABIS. 

b. In principle, all media personnel must complete the whole-process COVID-19 vaccination.

c. Temporary inbound foreign media personnel and media personnel from China’s high- and medium-risk regions will Not be invited.
d. All media personnel entering the venue of the Opening Ceremony must take self-protection measures as required, correctly wear a mask, frequently wash hands, and keep at least 1-meter safe social distancing. 

(3) Issue of Pass Card

Personnel participating in the 18th CAEXPO and CABIS shall obtain the pass card from the organizing committee. One individual shall have only one corresponding pass card and must not lend the pass card to others.

Procedures for Equipment

(1)All equipment including computers, projectors, electronic display screens, audio, microphones, photographic equipment, etc. at the venue or carried by media personnel should be cleaned and disinfected.

(2)All media equipment shall be disinfected before entering the exhibition venue, and shall be disinfected once on a daily basis after the exhibition. 

(3)The disinfection procedures are as follows: use 75% alcohol or disinfection towel to wipe the surface of the equipment, and the disinfection record form shall be filled and signed by the staff after each disinfection.

Attachment 3

Covid-19 PCR Test Procedures

All personnel shall submit a health declaration with a valid Covid-19 PCR test negative report within 3 days before the first entry to the venue

	Covid-19 PCR test requirement schedule

	Sampling Date
	Latest First Entry Date
	
	Report date (without Sampling Date)
	Latest First Entry Date

	September 7, 2021
	September 10, 2021
	
	September 8, 2021
	September 10, 2021

	September 8 2021
	September 11, 2021
	
	September 9, 2021
	September 11, 2021

	September 9, 2021
	September 12, 2021
	
	September 10, 2021
	September 12, 2021


Tips:

1. The test report will normally be issued within 24 hours after the Covid-19 PCR sampling. The above-mentioned required "valid Covid-19 PCR test negative report within 3 days" is calculated from the "sampling date" of the test report.

2. If the first entry is scheduled for September 10, then an effective Covid-19 PCR test negative report of September 7 should be provided; If the first entry is postponed to September 11, then the Covid-19 PCR test negative report of September7 shall be considered as "invalid" due to overdue entry.

Attachment 4

Scan the QR Code and Get Access to 

Preventing Covid-19 Mini-Program

Please get registered with this mini-program at least 24 hours prior to entering the venue.


(Use WeChat to scan the QR code for access to the mini-program to get registered)


(Use Alipay to scan the QR code for access to the mini-program to get registered)

Attachment 5

Health Declaration 

Name:      ;Sex:  Age:   ; Telephone number:             ;

Passport number:          ; Organization:                   .
I fully understand the requirements for COVID-19 prevention and control during the 18th China-ASEAN Expo and China-ASEAN Business & Investment Summit (the 18th CAEXPO and CABIS), and hereby declare the following: 

1. I have taken COVID-19 PCR test / nucleic acid test before entering any venue of the CAEXPO and CABIS (Date of Sampling [DD/MM/YY]:   /    /  /     ; Date of Report [DD/MM/YY]:   /   /     ), and the test result is negative. 

2. I have completed the whole-process (all required doses of) COVID-19 vaccination before I attend the 18th CAEXPO and CABIS.

3. I have not come into contact with any confirmed, suspected or reported asymptomatic COVID-19 cases in the past 14 days before attending this event.

4. I have not run a fever, felt fatigue or shown respiratory symptoms like dry cough or difficulty in breathing in the past 14 days before attending this event.

5. I have not visited any medium-risk or high-risk regions in China or in other countries in the past 14 days before attending this event.

6. I promise to take self-protection measures during the CAEXPO and CABIS period, and cooperate to take body temperature. If I have any health situations like running a fever at or above 37.3℃ or dry cough during the CAEXPO and CABIS period, I will accept epidemiological survey and cooperate to follow relevant COVID-19 containment measures.

7. I will follow relevant laws and regulations on infectious diseases prevention and control of the People’s Republic of China and Guangxi. 

I declare the truthfulness, veracity and completion of the statements above. I acknowledge and accept the responsibilities under this Declaration pursuant to relevant laws should I provide any false information, conceal any health conditions or history of coming into contact with confirmed, suspected or asymptomatic COVID-19 cases, deliberately suppress any symptoms, conceal or underreport my health conditions or fail to follow COVID-19 prevention and control measures. 

Signature:                

Date:   /   /     (Day/Month/Year)

组委会
















